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Protokół Nr V/24 
 

z V  sesji  Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się 28 sierpnia 2024r. w sali nr 4 
urzędu miejskiego w Pabianicach. 
 
Stan radnych – 23 
Obecnych     -  22 ( zał. nr 1). Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak otworzyła V sesję Rady Miejskiej o godz. 13.00. 
Powitała radnych, Pana Prezydenta wraz ze współpracownikami oraz gości zaproszonych. 
 
Ad. 2 
Porządek obrad (zał. nr 2).Nie było uwag do porządku. Przyjęto. 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z sesji Nr II/24 z dnia 22.05.2024 r. i Nr III/24 z dnia 19.06.2024 r. nie 
było uwag, przyjęto. 
 
Ad. 4 
Informacja Prezydenta Miasta o ważniejszych decyzjach i zarządzeniach (zał. nr 3) oraz 
raport z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Pabianic i efektów jego realizacji za 2023 r. (zał. 
nr 4). 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz-  poinformował o: 
• Zakończyła się przebudowa płyty Starego Rynku wraz z drogą zachodnią. Na drodze 
wschodniej aktualnie jest układana kostka. Na drodze południowej prace tymczasowo 
wstrzymano z powodu znaleziska, do decyzji archeologa o terminie i zakresie badań. 
• Wyłoniony został wykonawca budowy boiska ze sztuczną nawierzchnią na MOSiR-ze – 
jest to spółka Interhall z Katowic z ofertą w wysokości 14,6 mln zł. Umowę podpiszemy 2 
września. Ogłoszony został przetarg na nadzór inwestorski nad budową.  
• 5 sierpnia wojewoda łódzki wydał zgodę na sprzedaż działki pod budowę pływalni za 
tysiąc złotych, tak jak wnioskowaliśmy. Dalszą procedurę prowadzi powiat pabianicki. 
Wniosek o dofinansowanie budowy pływalni pozytywnie przeszedł ocenę formalną w 
Urzędzie Marszałkowskim i czeka na wynik oceny merytorycznej. Na takim samym etapie 
jest wniosek złożony przez miasto do programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego na 
przebudowę ul. Widzewskiej. 
 • 3 sierpnia zakończył się nabór wniosków o dofinansowanie do likwidacji pieców 
węglowych. Komplet dokumentów złożyło 46 osób. Najpopularniejszą opcją była wymiana 
kopciucha na kocioł gazowy, ogrzewanie elektryczne i kocioł na pellet o podwyższonym 
standardzie oraz łączenie dotacji miejskiej z programami  „Czyste powietrze” i „Ciepłe 
mieszkanie”. Drugi nabór odbędzie się w dniach 4-17 września. Wnioski przyjmuje  
Referat Programów Priorytetowych przy ul. św. Jana 4. 
• Dobiegają końca prace budowlane na wybiegu dla psów parku Wolności – montowane 
jest oświetlenie, pozostanie wyposażenie. 
• Od 1 sierpnia do 30 września Miejskie Centrum Pomocy Społecznej przyjmuje wnioski o  
wypłatę bonu energetycznego. Szczegóły. na stronie internetowej ośrodka. 
• ZEC wymienia główne odcinki sieci ciepłowniczych w mieście, co wiąże się z czasowym 
wyłączeniem ciepłej wody. Prace rozłożone na etapy trwają od początku wakacji. 
• Od 12 sierpnia Zarząd Dróg Miejskich prowadzi sprzątanie ulic i przegląd wpustów 
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kanalizacji deszczowej.  
• Po raz drugi odbył się koncert pieśni powstańczych w amfiteatrze, połączony z projekcją 
filmu. 1 września o godz. 11 nastąpi obchody rocznicy wybuchu II wojny światowej. 
• Miejska uroczystość z okazji rozpoczęcia roku szkolnego odbędzie się 2 września o 
godz. 12.00 w SP 13. 
• W Pabianicach odbyło się zakończenie jubileuszowej 10. Szkoły Letniej, którą 
organizował Polski Komitet Narodowy Międzynarodowej Rady Ochrony Zabytków 
ICOMOS-Polska dla specjalistów związanych z ochroną dziedzictwa kulturowego. 
Tematem były poprzemysłowe zabytków regionu łódzkiego.  
• 6-8 września odbędą się 46 Dni Pabianic, organizowane wspólnie przez miasto i powiat. 
Otwarcie imprezy o godz. 16.00 na polu golfowym A&A Arkadia.  
 
Radny Marcin Krebs -ma pytania do programu profilaktyki. 
 
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak- to  powinno być na komisji. 
 
Radny Marcin Krebs -tak ale na sesji też może zadać pytania, działania Straży Miejskiej 
dobrze ocenia i dziękuje za szeroki wachlarz działań,  w raporcie brak informacji o 
efektach działań, brakuje podziału na wiek, przykładowo młodzież do 25 roku życia, działa 
136 placówek sprzedających alkohol przypada 360 mieszkańców czy to  nie zbyt duża ich 
ilość. Na stronie szóstej mamy informację o leczeniach psychoterapeutycznych 
farmakologicznych. Podjęto 4200 konsultacji dla 447 osób, co daje średnio 9 konsultacji 
na osobę i powinno być określone jakie  przyniosło efekty. organizowanie warsztatom 
przeciw nawrotom, na str. 8 i 9 opisana placówka Junior -jest to świetna placówka czy 
liczba miejsc jest wystarczająca. Prowadzone były konsultacje motywacyjne 
do podjęcia leczenia odwykowego było tych konsultacji 83,wzięły w nich udział 64 osoby. 
I również brakuje tutaj informacji o efektach. Sama konsultacja, o motywacji, jakby nie jest 
żadnym działaniem, znaczy jest działaniem, ale nie wiemy, czy przynosi jakiekolwiek 
efekty. Dużym zaskoczeniem jest zapis na stronie 14, współpraca z mediami w zakresie 
upowszechniania wiedzy z zakresu problematyki uzależnień. Liczba artykułów 0, 
wywiadów 0. Czy wynika to jakby ze złej woli pabianickich mediów, czy MCPS nie wystąpił 
tutaj z prośbą do pabianickich mediów, żeby pomogły nagłaśniać takie problemy. Miasto 
dobrze współpracuje z mediami, wykupuje różnego rodzaju ogłoszenia, więc  że media 
byłyby zainteresowane, bo też ma nadzieję, że są odpowiedzialne społecznie i chciałoby 
pomóc w nagłaśnianiu problemów, problematyki uzależnień alkoholowych i narkomanii. 
Chciałby się dowiedzieć, dlaczego żadna ze szkół jazdy nie podjęła z nami współpracy. 
Jakby nie widzę tutaj złej woli MCPS-u, tylko chciałby się dowiedzieć, z czego to wynika, 
że szkoły jazdy, których w Pabianicach jest kilka, nie są zainteresowane tak ważnym 
tematem jak przeciwdziałanie nietrzeźwości na drogach. Został powołany 
międzyinstytucjonalny zespół do spraw profilaktyki. Odbyły się 3 spotkania, ale w całym 23 
roku nie podjęto żadnych działań.  
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- wyraził gotowość służb miejskich, również pani 
dyrektor do udzielania wyczerpujących informacji w tych tematach. W momencie, kiedy 
raport taki się pojawia i Pan Radny ma wątpliwości, pewnie nie byłoby pytań, gdyby można 
było bezpośrednio z panią dyrektor usiąść i te tematy przedyskutować. Jeżeli Pan Radny 
pozwoli, pani dyrektor jest otwarta i najlepiej umówić się na rozmowę i wyjaśnić 
wątpliwości. 
 
Radny Marcin Krebs -advocem-  jest to problem ważny, chciałby żeby mieszkańcy mieli 
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dostęp do pytań i odpowiedzi  jakie otrzymuje. Sesja jest dobrym miejscem do zadawania 
tego typu pytań. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz-będzie  odpowiedź na piśmie. 
 
Ad.5 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 1 ( zał. Nr 5). 
Uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 95.571,28 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 95.571,28 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 57.060,00 zł w związku z przyznanymi środkami 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Leśna ścieżka dydaktyczna 
w Parku Wolności w Pabianicach”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 22.000,00 zł w związku z większymi niż planowano 
wpływami z opłaty środowiskowej, 
- zwiększenie wpływów z pozostałych dochodów o kwotę 16.511,28 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 95.571,28 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 79.060,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 79.060,00 zł w grupie wydatków związanych z realizacją 
ich statutowych zadań z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Leśna ścieżka 
dydaktyczna w Parku Wolności w Pabianicach” (57.060,00 zł - dotacja z WFOŚiGW, 
22.000,00 zł – wkład własny). 
2) wydatki majątkowe (kwota zwiększenia 16.511,28 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków w kwocie 16.511,28 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Budowa wybiegu dla psów”. 
III. Dokonuje się przeniesienia wydatków w kwocie 8.488,72 zł w grupie inwestycje i 
zakupy inwestycyjne z zadania pn.: „Rewitalizacja terenu przy ul. Św. Rocha w 
Pabianicach” na realizację zadania pn.: „Budowa wybiegu dla psów” 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu  i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu Renata 
Witczak- przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Radny Włodzimierz Stanek- nie jest członkiem komisji budżetu i finansów, nie słyszał tych 
wyjaśnień. W tej kwocie są również środki na ścieżkę dydaktyczną w parku Wolności. Czy 
to jest związane z tymi słynnymi już wiewiórkami? Czy to jest inny projekt? 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- jest to zdecydowanie inny projekt, 
ścieżka dydaktyczna będzie zlokalizowana między, generalnie wzdłuż XV Pułku Piechoty 
Wilków, ale oczywiście w naszym parku również będą gry i zabawy 
dla dzieci, ale i również kwestie sensoryczna, a w szczególności uporządkowany teren, 
który pozwoli nam miło i sympatycznie tam przebywać. Otrzymaliśmy Grant z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na ten cel i mamy go zamiar w tym roku 
zrealizować. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 6).  Uchwała Nr V/31/24 została podjęta.( zał. nr 7 ) 
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Ad.6 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 2 ( zał. Nr 8). 
Uzasadnienie-  
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.170.471,46 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia per saldem 1.713.882,49 zł), w tym: 
- zmniejszenie dochodów na § 0960 - wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizn 
w postaci pieniężnej o kwotę 11.090,02 zł w związku z przesunięciem na rok 2025 terminu 
zakończenia realizacji zadania pn: „Pabianice - prace konserwatorskie pokrycia 
dachowego budynku parafialnego przy Kościele P.W.M.B. Różańcowej”, 
- zwiększenie dochodów na § 0830 - wpływy z usług o kwotę 404.965,00 zł (ZDM), 
- zwiększenie dochodów o kwotę 370.000,00 zł z tytułu usług komunikacyjnych, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 950.007,51 zł w związku z odliczeniami podatku VAT za 
rok bieżący. 
2) dochody majątkowe (kwota zmniejszenia 543.411,03 zł), w tym: 
- zmniejszenie dochodów majątkowych o kwotę 543.411,03 zł w związku z przesunięciem 
na rok 2025 terminu zakończenia realizacji zadania pn: „Pabianice - prace 
konserwatorskie pokrycia dachowego budynku parafialnego przy Kościele P.W.M.B. 
Różańcowej” . 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.170.471,46 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 1.163.866,51 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków per saldem o kwotę 1.163.866,51 zł w Wydziale Infrastruktury 
Technicznej i Komunikacji w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych 
zadań (usługi remontowe, komunikacyjne), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 560.106,00 zł w Zarządzie Dróg Miejskich w grupie 
wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań (przebudowa chodników i 
parkingów we współpracy z PSM i inne prace remontowe), 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 560.106,00 zł w Referacie Planowania i 
Sprawozdawczości Budżetu w grupie wydatków związanych z obsługą długu jednostki 
samorządu terytorialnego. 
2) wydatki majątkowe (kwota zwiększenia per saldem 6.604,95 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków w kwocie 63.000,00 zł w Wydziale Infrastruktury Technicznej 
i Komunikacji w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne z przeznaczeniem na realizację 
nowego zadania inwestycyjnego pn. „Budowa wpustów ulicznych na ul. Mariańskiej 
zwiększenie wydatków w kwocie 498.106,00 zł w Zarządzie Dróg Miejskich w grupie 
inwestycje i zakupy inwestycyjne z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
pn. „Przebudowa dróg gminnych”, wydatki związane z przebudową chodników i parkingów 
we współpracy z PSM, 
- zmniejszenie wydatków w kwocie 554.501,05 zł (w tym: kwota 543.411,03 zł - 
dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, kwota 11.090,02 zł - wkład 
własny) w Wydziale Inwestycji Miejskich w związku z przesunięciem na rok 2025 terminu 
zakończenia realizacji zadania pn: „Pabianice - prace konserwatorskie pokrycia 
dachowego budynku parafialnego przy Kościele P.W.M.B. Różańcowej”. 
III. Dokonuje się przeniesienia wydatków między działami w Wydziale Infrastruktury 
Technicznej i Komunikacji w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych 
zadań w kwocie 163.000,00 zł. celem usunięcia szkody na przystanku 
Zamkowa/Staszewskiego. 
IV. Wprowadza się zmiany do załącznika dotacyjnego zgodnie z Zarządzeniem 
Prezydenta Miasta Nr 228/2024/P z dnia 20.06.2024 r. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu  i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Radna Bożenna Kozłowska-w uchwale jest  przeznaczenie środków dla ZDM m.in.w 
planie tym jest ulica Cicha, jej temat trwa kilka lat, zgłosiła na Komisji Gospodarki 
Komunalnej, aby zrobić tą ulicę od Moniuszki do Orla po obydwu stronach. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 9).  Uchwała Nr V/32/24 została podjęta.( zał. nr 10 ) 
 
Ad.7 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 3 ( zał. Nr 11). 
Uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 163.000,00 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 163.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 11.000,00 zł w związku z wpływem odsetek za zwłokę od 
zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 100.000,00 zł w związku z wpływami z tytułu zwrotów 
nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego, 
- zwiększenie dochodów w Żłobku Miejskim o kwotę 45.000,00 zł w związku z 
urealnieniem planu dochodów z tytułu wpływów za czesne, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 7.000,00 zł w związku z zawartą w dniu 1 lipca 2024 r. 
umową dotacji z Powiatem Pabianickim na realizację zadania pn.: „Zakup monitorów na 
potrzeby rozbudowy centrum monitoringu w Pabianicach”. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 163.000,00zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 163.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 111.000,00 zł w grupie wydatki bieżące związane z 
realizacją zadań statutowych z przeznaczeniem na zwrot nienależnie pobranych 
świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego oraz odsetek za zwłokę, 
- zwiększenie wydatków w kwocie 7.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne 
na realizacje zadania pn.: „Zakup monitorów na potrzeby rozbudowy centrum monitoringu 
w Pabianicach” w Straży Miejskiej w Pabianicach, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 45.000,00 zł w grupie wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane z przeznaczeniem na regulacje wynagrodzeń w Żłobku Miejskim w Pabianicach. 
III. Dokonuje się przeniesienia wydatków w tym: 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 342.513,00 zł w grupie dotacje na zadania bieżące w 
Wydziale Spraw Społecznych i Gospodarczych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 342.513,00 zł w grupie wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane z przeznaczeniem na realizację usług opiekuńczych przez Miejskie Centrum 
Pomocy Społecznej. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Gabriel Grzejszczak- przedstawił pozytywną 
opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
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Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 12).  Uchwała Nr V/33/24 została podjęta.(zał. nr 13) 
 
Ad.8 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 4 ( zał. Nr 14). 
Uzasadnienie- 
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 548.028,62 zł w następujących pozycjach: 
dochody bieżące (kwota zwiększenia 548.028,62 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 11.533,00 zł tytułu rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 426.240,00 zł w związku z otrzymaną dywidendą od 
„EKO -REGION” Sp.z o.o w Bełchatowie, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 90.000,00 zł w związku z większymi niż planowano 
wpływami z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 6.667,93 zł – wpływy z tytułu kar i odszkodowań 
wynikających z umów w związku z otrzymaniem od ubezpieczyciela odszkodowania za 
szkodę powstałą na skutek zalania szatni w PM 15, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 13.587,69 zł w związku z podpisanymi aneksami do 
porozumień przez Miasto Pabianice z innymi gminami w sprawie międzygminnych 
punktów katechetycznych na rok szkolny 2023/2024. 
II. Zwiększa się plan wydatków per saldem o kwotę 548.028,62 zł w następujących 
pozycjach: 
wydatki bieżące (kwota zwiększenia 633.028,62 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 612.773,00 zł, w szkołach podstawowych 
w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań w celu zabezpieczenia 
środków na zakładowy fundusz socjalny w szkołach podstawowych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 13.587,69 zł, w Szkole Podstawowej Nr 15 w związku z 
podpisanymi aneksami do porozumień przez Miasto Pabianice z innymi gminami w 
sprawie międzygminnych punktów katechetycznych, w tym w grupie wynagrodzenia i 
składki od nich naliczane o kwotę 13.043,48 zł, oraz w grupie wydatki bieżące związane z 
realizacją zadań statutowych o kwotę 544,21 zł, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 6.667,93 zł w Przedszkolu Miejskim Nr 15 w grupie 
wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań w celu zabezpieczenia środków 
na zakup materiałów niezbędnych do naprawy szkody powstałej w wyniku zalania szatni. 
- wydatki bieżące (kwota zmniejszenia 85.000,00 zł), w tym: 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 85.000,00 zł w Kancelarii Prezydenta Miasta w grupie 
wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań (przesunięcie na rok 2025 
terminu realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji) wydatki majątkowe (kwota 
zwiększenia 65.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 65.000,00 zł w Wydziale Edukacji Kultury i Sportu w 
grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne z przeznaczeniem na realizację zadań pn.: 
„Budowa podjazdu do pomieszczeń gospodarczych w SP 14” (kwota 51.000,00 zł) i pn.: 
„Zakup pieca konwekcyjnego – PM 6” (kwota 14.000,00 zł). 
wydatki majątkowe (kwota zmniejszenia 65.000,00 zł) 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 65.000,00 zł w Referacie Planowania i 
Sprawozdawczości Budżetu w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne. 
III. Dokonuje się przeniesienia wydatków między gminami w rozdziale 80104 (grupa 
dotacje na zadania bieżące) w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu w związku ze zmianami 
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w liczbie dzieci uczęszczających do nie samorządowych przedszkoli. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Jadwiga Wadowska- Gryzel- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 15).  Uchwała Nr V/34/24 została podjęta.( zał. nr 
16) 
 
Ad.9 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 5 ( zał. Nr 17). 
Uzasadnienie- I. Dokonuje się przeniesienia wydatków między rozdziałami 70001 i 75702 
oraz między grupami wydatków, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zmniejszenia per saldem 55.000,00 zł) , w tym: 
- zmniejszenie wydatków w grupie obsługa długu jednostki samorządu terytorialnego o 
kwotę 255.000,00 zł w związku z aktualizacją kwoty wydatków z tytułu odsetek od 
wyemitowanych obligacji, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 200.000,00 zł w grupie dotacje na zadania bieżące w 
Wydziale Spraw Lokalowych z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej (remonty lokali). 
2) wydatki inwestycyjne (kwota zwiększenia 55.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 55.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne 
z przeznaczeniem na dotacje celowe dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej na realizację 
zadań pn.: „Częściowa termomodernizacja budynku przy ul. Piotra Skargi 33 w 
Pabianicach” (10.000,00 zł) oraz „Częściowa termomodernizacja budynku przy ul. 
Odrodzenia 3 w Pabianicach” (45.000,00 zł). 
 
Przewodniczący Komisji Zarządzania Mieniem Komunalnym Adam Kaczorowski- 
przedstawił pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Radny Włodzimierz Stanek – W projekcie mamy 200 000 zł dla wydziałów lokalowych na 
remonty. W raporcie o stanie miasta było wskazanie, że właśnie no ta substancja naszego 
zasobu miejskiego potrzebuje remontów, jeśli można byłoby takie szczegóły, 
jaki zakres remontów, ile lokali za tą kwotę zostanie wyremontowanych? 
 
Dyrektor ZGM Szymon Kozera - ten projekt dotyczy 14 dokładnie lokali, natomiast tak 
naprawdę będzie realizowany w konstrukcji takiej zaprojektuj i wybuduj. Także dopiero po 
uzyskaniu dokumentacji technicznej i kosztorysów inwestorskich będziemy wiedzieli, ile 
możemy przeznaczyć, jakie środki możemy przeznaczyć na jakie lokale. Pełny remont 
instalacje elektryczne, wymiany okien, dostosowanie, dostosowanie lokalu 
do warunków mieszkaniowych. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
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Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 18).  Uchwała Nr V/35/24 została podjęta.(zał. nr 19) 
 
Ad.10 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 6 ( zał. Nr 20). 
Uzasadnienie-W oparciu o sprawozdanie Rb - 27S z wykonania planu dochodów 
budżetowych jednostki samorządu terytorialnego dokonuje się aktualizacji planu 
dochodów celem urealnienia jego wysokości w odniesieniu do kasowego wykonania. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 21,  przeciw-0,  wstrzymało się-0.  
Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 21).  
Uchwała Nr V/36/24 została podjęta.( zał. nr 22 ) 
 
Ad.11 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 7 ( zał. Nr 23). 
Uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.920.231,32 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 1.612.212,13 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 906.458,10 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
811.041,46 zł, BP w kwocie 95.416,64 zł) w związku z przyznaniem środków w ramach 
Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego na lata 2021-2027 na 
realizację projektu pn.  „Zdrowa rodzina”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 638.794,00 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
571.656,14 zł, BP w kwocie 67.137,86 zł) w związku z przyznaniem środków w ramach 
Programu Fundusze Europejskie na lata 2021-2027 na realizację projektu pn. „CUŚ dla 
pabianickiego”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 66.960,03 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
56.246,42 zł, BP w kwocie 10.713,61 zł) w związku z przyznaniem środków w ramach 
Programu Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 na realizację projektu pn. 
„Cyberbezpieczny samorząd 
- Zwiększenie poziomu cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miejskim w Pabianicach”. 
2) dochody majątkowe (kwota zwiększenia 308.019,19), w tym: 
- zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę 237.150,13 zł (w tym: dofinansowanie z UE 
w kwocie 199.206,11 zł, BP w kwocie 37.944,02 zł) w związku z przyznaniem środków w 
ramach Programu Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 na realizację 
projektu pn. „Cyberbezpieczny samorząd - Zwiększenie poziomu cyberbezpieczeństwa w 
Urzędzie Miejskim w Pabianicach”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 70.869,06 zł w związku z końcowym rozliczeniem 
projektu pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny etap: Pabianice-Ksawerów”. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.920.231,32 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia per saldem 1.612.212,13 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 955.458,10 zł (w tym: dofinasowanie z UE w kwocie 
811.041,46 zł, BP w kwocie 95.416,64 zł, wkład własny w kwocie 49.000,00 zł) w związku 
z przyznaniem środków w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Łódzkiego na lata 2021- 2027 na realizację projektu pn. „Zdrowa rodzina” (MCPS), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 665.594,00 zł (w tym: dofinasowanie z UE w kwocie 
571.656,14 zł, BP w kwocie 67.137,86 zł, wkład własny w kwocie 26.800,00 zł) w związku 
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z przyznaniem środków w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Łódzkiego na lata 2021- 2027 na realizację projektu pn. „CUŚ dla pabianickiego” (MCPS), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 88.559,99 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
56.246,42 zł, BP w kwocie 10.713,61 zł, wkład własny w kwocie 21.599,96 zł) w związku z 
przyznaniem środków w ramach Programu Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 
2021-2027 na realizację projektu pn. „Cyberbezpieczny samorząd - Zwiększenie poziomu 
cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miejskim w Pabianicach” (KPM), 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 49.000,00 zł w grupie wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane w celu zabezpieczenia środków na wkład własny do projektu pn. „Zdrowa 
rodzina” (MCPS), 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 26.800,00 zł w grupie wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane w celu zabezpieczenia środków na wkład własny do projektu pn. „CUŚ dla 
pabianickiego”(MCPS), 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 21.599,96 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
statutowych zadań w celu zabezpieczenia środków na wkład własny do projektu pn. 
„Cyberbezpieczny samorząd - Zwiększenie poziomu cyberbezpieczeństwa w Urzędzie 
Miejskim w Pabianicach” (KPM), 
2) wydatki majątkowe (kwota zwiększenia per saldem 308.019,19 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 313.650,00 zł (w tym: dofinansowanie z UE 
w kwocie 199.206,11 zł, BP w kwocie 37.944,02 zł, wkład własny o kwotę 76.499,87 zł) w 
związku z przyznaniem środków w ramach Programu Fundusze Europejskie na Rozwój 
Cyfrowy 2021-2027 na realizację projektu pn. „Cyberbezpieczny samorząd - Zwiększenie 
poziomu cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miejskim w Pabianicach” (KPM), 
- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 5.630,81 zł w celu zabezpieczenia środków 
na wkład własny do projektu pn. „Cyberbezpieczny samorząd - Zwiększenie poziomu 
cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miejskim w Pabianicach” (RPiSB). 
III. Dokonuje się zgodnie z warunkami umowy przeniesienia dochodów między 
paragrafami klasyfikacji budżetowej z czwartą cyfrą „7” i „9” dotyczących końcowego 
rozliczenia projektu pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny etap: Pabianice-Ksawerów” w 
kwocie 1.109.178,36 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Gabriel Grzejszczak- przedstawił pozytywną 
opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji 
 
Radny Włodzimierz Stanek- cyberbezpieczeństwo w Urzędzie Miasta. Czy mamy już 
sprecyzowane, jakie działania będą podejmowane? Czy to będzie zakup jakiegoś 
oprogramowania ? 
 
Sekretarz Miasta Paweł Rózga-jest to grant, został złożony wniosek na początku br. I 
został pozytywnie zaopiniowany przez komisję weryfikacyjną. Są w projekcie ujęte 
3 zadania, czyli pierwsze to jest zaudytowanie obecnego stanu zabezpieczeń w urzędzie, 
następnie przeprowadzenie szkoleń podnoszących kompetencje pracowników urzędu w 
zakresie cyberbezpieczeństwa i zakup niezbędnego sprzętu głównie to są 
oprogramowania zabezpieczające przed włamaniami do naszych serwerów czy na pocztę 
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elektroniczną. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 24).  Uchwała Nr V/37/24 została podjęta.(zał. nr 25) 
 
Ad.12 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 8 ( zał. Nr 26). 
Uzasadnienie-I. Zmniejsza się plan dochodów per saldem o kwotę 7.938.800,00 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 61.200,00 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 61.200,00 zł z tytułu opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w związku z aktualizacją liczby osób zadeklarowanych w 
systemie. 
2) dochody majątkowe (zmniejszenie o kwotę 8.000.000,00 zł), w tym: 
- zmniejszenie dochodów o kwotę 8.000.000,00 zł w ramach zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią do piłki nożnej wraz z kontenerowym 
zapleczem sanitarno -szatniowym i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej - 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład - edycja 8” w związku z wydłużeniem 
procedury przetargowej i przesunięciem terminu zakończenia zadania na rok 2025. 
II. Zmniejsza się plan wydatków per saldem o kwotę 6.525.901,40 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (zwiększenie o kwotę 4.585.816,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 125.000,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją 
ich zadań statutowych w Zarządzie Dróg Miejskich z przeznaczeniem na: dodatkowe 
oznakowanie ul. Popławskiej oraz pielęgnację zieleni wysokiej w pasach drogowych na 
terenie miasta Pabianic, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 2.700.000,00 zł w grupie dotacje na zadania bieżące w 
Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu z przeznaczeniem na wypłaty dotacji dla 
niesamorządowych jednostek oświatowych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 1.250.000,00 zł w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej 
z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na opłaty z tytułu umieszczenia 
podopiecznych w Domach Pomocy Społecznej w związku ze wzrostem kosztów 
umieszczania podopiecznych od marca 2024 r. oraz większą niż planowano ilością 
umieszczanych w nich osób, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 269.592,00 zł w Wydziale Ochrony Środowiska w grupie 
wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań z przeznaczeniem na: 
zapewnienie ciągłości obsługi systemu gospodarowania odpadami (149.592,00 zł), 
utrzymanie elementów małej architektury na Starym Rynku (60.000,00 zł), nasadzenia 
zieleni na terenie miasta (60.000,00 zł), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 28.000,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją 
ich zadań statutowych w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na 
zabezpieczenie kosztów związanych ze zwrotem dotacji otrzymanej z UE na realizację 
projektu pn. „Rowerowe Łódzkie”, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 13.224,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
zadań statutowych w Kancelarii Prezydenta Miasta z przeznaczeniem na uzupełnienie 
środków Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 180.000,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
zadań statutowych oraz o kwotę 20.000,00 zł w grupie wydatków na wynagrodzenia i 
składki od nich naliczane w Kancelarii Prezydenta Miasta z przeznaczeniem na realizację 
planowanych przedsięwzięć przez Zespół ds. Promocji Miasta. 
2) wydatki majątkowe (zmniejszenie per saldem o kwotę 11.111.717,40 zł), w tym: 
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- zwiększenie wydatków o kwotę 269.000,00 zł w Zarządzie Dróg Miejskich na realizację 
zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa dróg gminnych” z przeznaczeniem na 
przebudowę chodnika na ul. Cichej w Pabianicach, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 49.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne w 
Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na zabezpieczenie zwrotu środków z UE 
otrzymanych na realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie”, 
- zwiększenie wydatków w kwocie 130.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne 
w Wydziale Inwestycji Miejskich w związku z utworzeniem nowego zadania 
inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja placówek oświatowych w Pabianicach - 
opracowanie dokumentacji” (SP Nr 2, 13, 15 oraz PM Nr 5 i 12), 
- ujęcie kwoty 2.050.000,00 zł na zwiększenie rezerwy inwestycyjnej, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 13.609.717,40 zł w Wydziale Inwestycji Miejskich na 
realizację zadania pn. „Budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią do piłki nożnej wraz z 
kontenerowym zapleczem sanitarno-szatniowym i urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej - edycja 8 RFPŁ” 
(w tym: dofinansowanie z RFPŁ o kwotę 8.000.000,00 zł, wkład własny o kwotę 
5.537.451,40 zł oraz wydatki okołoprojektowe o kwotę 72.266,00 zł) w związku z 
wydłużeniem procedury przetargowej i przesunięciem terminu zakończenia zadania na rok 
2025. 
III. Zmiana wyniku budżetu: 
Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku budżetu 
w roku 2024, który ulega pogorszeniu o kwotę 1.412.898,60 zł i po zmianach będzie 
wynosił (-) 3.811.493,56 zł (deficyt budżetu). 
Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z: 
- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 
1.091.912,68 zł 
- nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 2.719.580,88 zł. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu Renata 
Witczak- przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Jadwiga Wadowska- Gryzel- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Gabriel Grzejszczak- przedstawił pozytywną 
opinię komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski- zapytał zwiększenie wydatków o kwotę 180 000 zł w grupie, 
wydatki związane z realizacją ich zadań statutowych oraz o kwotę 20 000 zł w grupie 
wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w kancelarii prezydenta miasta z 
przeznaczeniem na realizację planowanych przedsięwzięć przez zespół do spraw promocji 
miasta. 
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Radny Piotr Różycki – proj. nr 8, większość odpowiedzi uzyskał podczas komisji, 
natomiast tutaj chodzi mu o sprecyzowanie pojęcia planowych przedsięwzięć i co zostało 
konkretnie dokładnie zaplanowane punkt po punkcie? 
 
Z-ca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek-  przedstawiła co jest w tych 
działaniach: koncert muzyki poważnej na rozpoczęcie dni Pabianic, wykonanie gadżetów 
promocyjnych, regaty o puchar prezydenta miasta, wszystkie wydatki związane z 
turystycznymi Pabianicami, czyli spacerami, ogólnopolska wystawa modeli, która się 
pierwszy raz w Pabianicach, odbędzie otwarcie starego rynku połączone ze świętem ulicy 
Zamkowej rap, lokal, jarmark świąteczny, zaplanowane pieniądze na cross po zmierzchu, 
trzydziestolecie zespołu tipsi drivers, mistrzostwa Polski, mistrzostwa świata w trójboju 
siłowym, współpraca z mediami wojewódzkimi, które promują nasze miasto, imprezy 
organizowane przez PCK i wydanie książki dotyczącej 70, 80 lat Włókniarza. 
i muzyka świata.  
 
Radny Piotr Różycki – poprosił o podanie kwot do poszczególnych wydarzeń. 
 
Z-ca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek- Koncert muzyki poważnej około 
8000 zł ,dla klubu sportów wodnych 1500 zł, dla modelarzy i na mistrzostwa,  na  
wystawę ogólnopolską modeli 8000 zł, na święto ulicy Zamkowej i na otwarcie rynku około 
80 000zł, Tipsi drivers 10 000 zł, mistrzostwa świata i mistrzostwa Polski 20 000 w trójboju 
siłowym. 
 
Radny Włodzimierz Stanek- zapytał o kwotę 61 200 zł zwiększenie dochodu za 
gospodarowanie odpadami. Wynika to z aktualizacji sposobu obliczenia osób w systemie, 
czyli system został uszczelniony. Jeżeli pan prezydent może zdradzić szczegóły, w jaki 
sposób, jakimi metodami i drugie pytanie, czy są tam jeszcze jakieś ewentualnie 
rezerwy uszczelnienia tego systemu? A chodzi mu przede wszystkim o dość spory 
proceder obecnie w Pabianicach, czyli osoby zza wschodniej granicy, wynajmujące tzw 
pokoje w posesjach w Pabianicach. Czy to jest monitorowane, w jaki sposób? Czy są tam 
jeszcze jakieś rezerwy, aby zwiększyć dochody z tego typu, a tym samym nie obarczać 
reszty mieszkańców jakimiś zwiększeniami opłat za śmieci, których jak na razie w prasie 
czytaliśmy, nie będzie. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- jest kilka jest źródeł, które pozwoliły 
nam na weryfikację m.in. to, o czym pan mówi, widzimy, że wzrosła ilość mieszkańców, 
głównie ze względu na emigrację z Ukrainy i staramy się je bardzo skrupulatnie 
wyłapywać, ale również około roku temu dostaliśmy zgodę na możliwość konfrontowania 
najróżniejszych baz danych, chociażby dziecko do przedszkola tak, ale już śmieci za niego 
nie albo związane z chociażby dodatkiem 500 plus czy też przy Ukraińcach bardzo ładnie 
sprawdziło się to w momencie, kiedy otrzymaliśmy bazę dostępu do wypłat i mogliśmy 
skorzystać z bazy wypłat 40 zł na 1 osobę. Dzięki przede wszystkim pracy wydziału 
podatków i opłat lokalnych te osoby są wzywane do korygowania deklaracji, ale i również 
jest na nich nakładana opłata za 5 lat wstecz, czy są jeszcze rezerwy, myśli , że są, cały 
czas trwa weryfikacja. 
 
Radna  Bożenna Kozłowska- debatowaliśmy nad tematem zwiększenia wydatków w 
MCPS o 1 000 250 zł na podopiecznych umieszczonych w domach 
pomocy społecznej DPS-ach i tutaj padło pytanie, jaki jest całkowity koszt dopłat w roku  
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Odpowiedź była 10 000 000 zł. Ponieważ wiemy również z dyskusji na komisji, 
że za jednego pensjonariusza płacimy starostwu 6 300 zł. Po szybkim wyliczeniu jest to 14 
000 000 zł koszty DPS-ów, z tego, co pamięta 184 pensjonariuszy i mam pytanie do pani 
dyrektor MCPS-u, ponieważ 10 000 000 zł my płacimy jako gmina, w naszym budżecie są 
to bardzo duże pieniądze. Wg ustawy można pobierać 70% emerytury pensjonariusza. 
Jak to wygląda? Jakie to są kwoty, jeśli chodzi o emerytury w skali roku i również jak 
wygląda ściągalność alimentacyjna w skali roku 2024. 
 
Pani Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka- stan pensjonariuszy na koniec lipca tego roku, 
to liczba tych osób wynosi 188.Rzeczywiście opłata wynosi 6300 zł i warto tutaj 
wspomnieć jeżeli chodzi o ściągalność z rodzin różnie to wygląda .Mamy też tytuły 
wykonawcze, egzekucyjne, bo nie wszyscy płacą. Natomiast proszę jeszcze wziąć 
pod uwagę, że część osób umieszczanych w DPS-ie jest osobami bez dochodów, więc my 
tam płacimy 100%.Co do opłaty poszczególnych osób, to tego nie powie, ponieważ to jest 
wyliczane już dla każdej osoby inaczej, bo każda osoba ma inną wysokość emerytury. 
jeszcze o tym, że tą opłatę ustala starostwo, gdyż DPS-y podlegają starostwu, 
ta opłata jest co roku zwiększana, w tym roku jest wyższa o 950 zł w stosunku do roku 
poprzedniego to, co pani radna powiedziała rzeczywiście my, jeśli chodzi o 
podopiecznego, możemy z tej kwoty 70% przeznaczyć na opłatę, później obciążamy 
rodzinę, 
 
Radna  Bożenna Kozłowska- jest 14 000 000 zł, zostają 4 000 000 zł w skali roku, które 
trzeba zapłacić? Ile w tych 4 000 000 zł wynoszą opłaty z tytułu potrąceń z emerytury? 
Ile wynosi ściągalność?  
 
Pani Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka- -potrącania z emerytury, to tego nie poda, 
natomiast jeżeli chodzi o opłaty to średnio w budżecie jest przewidziane, że będzie 
wpływało 40 000 zł z opłat miesięcznie. -Czyli w skali roku, będzie to ok. 400 000 zł. czyli 
bardzo minimalne środki. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 27).  Uchwała Nr V/38/24 została podjęta.( zał. nr 28 
) 
 
Ad.13 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2024 -
2035 ( zał. Nr 29). 
Uzasadnienie-Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów, 
wydatków, przychodów, rozchodów oraz wykazu przedsięwzięć. Szczegółowe wyjaśnienie 
zmian obrazuje załącznik nr 3 -„Objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice” 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska- przedstawiła 
pozytywną opinię komisji. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 30).  Uchwała Nr V/39/24 została podjęta.(zał. Nr 31) 
 
Ad.14 
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Z-ca prezydenta Dawid Zakrzewski przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
"planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego 
2030 ( z perspektywą do 2040) ( zał. Nr 32). 
Uzasadnienie-  
Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej (ang. Sustainable Urban Mobility Plan, SUMP) 
to dokument strategiczny, wskazujący długofalową wizję rozwoju ekologicznych 
i efektywnych sposobów poruszania się w określonym terenie, poprzez wyznaczenie 
określonych działań, celów operacyjnych i strategicznych oraz wskaźników realizacji jego 
założeń. SUMP jest opracowaniem przekrojowym, poruszającym kwestie dotyczące 
transportu publicznego, ruchu rowerowego i pieszego, urbanistyki, środowiska czy 
logistyki. Plan Zrównoważonej Mobilności dla Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego 
(PZMM,SUMP ŁOM) definiuje długofalową wizję rozwoju transportu do 2030 roku. Jako 
dokument strategiczny, skupia się przede wszystkim na określeniu kierunków 
planowanych zmian, dotyczy całego Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego (ŁOM), a nie 
tylko Pabianic. Obejmuje zakres wyzwań związanych z transportem miejskim, powiatowo-
gminnym, a także częściowo regionalnym. Uwzględnia specyfikę wszystkich samorządów 
wchodzących w skład Obszaru. Został opracowany dzięki zaangażowaniu mieszkańców 
ŁOM, przedstawicieli władz poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego 
tworzących Stowarzyszenie Łódzki Obszar Metropolitalny, reprezentantów innych 
interesariuszy instytucjonalnych (jednostek zależnych i podległych, spółek 
samorządowych, zarządców infrastruktury, stowarzyszeń i aktywistów, lokalnych grup 
działania, organizacji pozarządowych, przedsiębiorstw i innych pracodawców, czy szkół 
różnego szczebla), których wspólnym celem jest efektywne przemieszczanie się po 
terenie ŁOM. Proces tworzenia SUMP objął trzy etapy konsultacji społecznych, 
prowadzonych od października 2023 r. oraz obejmował spotkania z przedstawicielami 
samorządów ŁOM, wywiady i badania, warsztaty z przedstawicielami mieszkańców, 
organizacji pozarządowych i administracji samorządowej. Ostatni etap konsultacji 
społecznych, został przeprowadzony w okresie od 11 marca do 1 kwietnia 2024 roku, w 
zakresie kompletnego projektu dokumentu razem z Prognozą oddziaływania na 
środowisko, który został podany do publicznej informacji, z możliwością składania przez 
społeczeństwo uwag i wniosków .„Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Łódzkiego 
Obszaru Metropolitalnego 2030 (z perspektywą do 2040)” został przyjęty w dniu 7 czerwca 
2024 r. Uchwałą nr 6/2024 Rady Stowarzyszenia Łódzki Obszar Metropolitalny. 
Podczas opracowywania SUMP wykorzystano drugą edycję Wytycznych dotyczących 
opracowania i wdrożenia PZMM opracowanych dla Komisji Europejskiej. Zgodnie ze 
stanowiskiem Komisji Europejskiej wyrażonym w przedmiotowych Wytycznych, 
uwzględniono osiem zasad przewodnich określających podejście do planowania 
zrównoważonej mobilności miejskiej, które zostały zdefiniowane przez Komisję Europejską 
w Pakiecie Mobilności Miejskiej z 2013 r. Kompleksowość dokumentu oraz jego znaczenie 
dla zintegrowanego planowania działań w zakresie mobilności na miejskich obszarach 
funkcjonalnych sprawiają, że PZMM jest jednym z najważniejszych dokumentów 
wymaganych przez Unię Europejską do aplikowania o dotacje unijne w perspektywie 
finansowej 2021-2027 dla projektów z zakresu transportu i mobilności dla miast 
wojewódzkich i ich obszarów funkcjonalnych. Stanowi on podstawę ubiegania się o 
dofinansowanie, a na potwierdzenie spełnienia kryterium wyboru projektów 
konieczne jest przedstawienie uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie przyjęcia 
Planu. Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu Renata 
Witczak- przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik- 
przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki i Planowania Przestrzennego Włodzimierz Stanek- 
przedstawił pozytywną opinię komisji. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 21,  przeciw-0,  wstrzymało się-1. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 33).  Uchwała Nr V/40/24 została podjęta.(zał. nr 34 
) 
 
Ad.15 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianic i 
zagospodarowania tych odpadów Z AUTOPOPRAWKĄ  ( zał. Nr 35). 
Uzasadnienie- 1. Niniejszy projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianice i zagospodarowania tych odpadów 
został przygotowany w celu ujednolicenia nazwy Punktu Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych, zgodnie z zapisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. 
2. Projekt uchwały został zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Pabianicach. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz –nie będziemy mieli uchwały o stawce. 
Stawka została utrzymana bez zmian, natomiast w zakresie przedmiotowego projektu 
uchwały prosimy o jego przyjęcie przede wszystkim z 2 powodów. Po pierwsze, to jest 
ujednolicenie nazewnictwa związanego z PSZOK-iem, czyli naszym punktem 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych i również w zakresie jego działania 
zwiększamy możliwość dostarczania czy też odbioru w tym punkcie opon z 4 do 
8 wychodząc naprzeciw temu, co się dzieje. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu Renata 
Witczak- przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Radny Włodzimierz Stanek -  cieszy ze nie podnosimy opłat, niektórych mieszkańców. Czy 
to dotyczy tylko opon samochodowych? Czy to są opony samochodów osobowych? 
Czy mogą być ciężarowe? Czy mogą być busów? Czy mogą być motocykli? Nie wiem, 
quadów, maszyn różnego rodzaju używanych w gospodarstwach. 
Czy tu jest użyte opony, nie ma sprecyzowanych, że samochodowych. Czy powinniśmy to 
doprecyzować? Czy zostawić wachlarz otwarty, ale z pełnymi konsekwencjami tego, że 
taki wachlarz otwarty zostawimy, to jest sprawa pierwsza sprawa, druga czy częstotliwość 
wywozu nie zmieniła się w stosunku do poprzedniej wersji i kwestia trzecia § 6.omyłka 
pisarska.  
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz - błąd poprawimy. Natomiast jeśli chodzi o w ogóle 
system zbierania odpadów, to są odpady komunalne, czyli te wytwarzane przez bytność 
człowieka. Wszystkie te, które powstają przy prowadzeniu działalności gospodarczej, nie 
mogą być oddawane na gminny punkt zbiórki odpadów, jak i również te, 
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które są niebezpieczne objęte inną ustawą. W związku z tym, jeżeli powstaje 
ona w gospodarstwie domowym, to tak, natomiast jeżeli powstaje ona przy prowadzeniu 
jakiejkolwiek innej działalności, trzeba wtedy to zrobić na swój koszt. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 21,  przeciw-0,  wstrzymało się-1. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 36).  Uchwała Nr V/41/24 została podjęta.( zał. nr 37 
) 
Ad.16 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Miasto Pabianice w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi ( zał. Nr 38). 
Uzasadnienie-  
1.Przedłożony projekt uchwały jest zgodny z zapisami art. 6 r. ust. 4 ustawy o utrzymaniu 
czystościi porządku w gminach z dnia 13 września 1996 r. 
2. Podjęcie niniejszej uchwały wynika ze zmiany wachlarza oferowanych mieszkańcom 
usług dodatkowych i ustaleń cen za te usługi, na podstawie przedłożonej przez 
wykonawcę oferty w prowadzonym postępowaniu przetargowym na: „Odbiór i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na których 
zamieszkują mieszkańcy, położonych na terenie Miasta Pabianice. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – usługi dodatkowe dla tych, którzy nie chcą albo 
nie mogą przewieźć swoich odpadów do Gminnego punktu zbiórki odpadów, najczęściej 
przy remontach czy też na wiosnę dużej ilości zielonych odpadów umożliwiamy możliwość 
odbioru u źródła. Oczywiście cena skalkulowana jest zgodnie z ofertą przetargową. 
 
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu Renata 
Witczak- przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
 
Radny Włodzimierz Stanek- te ceny wzrastają było 260 zł a teraz 294 zł, co to zmiana 
wachlarza usług. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz - nie było do tej pory usługi, nie trzeba  samemu 
wywozić  na PSZOK. 
 
Naczelnik Agnieszka Pietrowska- takie usługi do chwili obecnej nie było to, o czym pan 
mówi to była usługa wywożenia z dużych pojemników spółdzielni mieszkaniowej natomiast 
nie było takiej możliwości, żebyśmy mogli zadzwonić do nas do miasta, złożyć deklarację i 
przyjeżdża Ekoregion i odbiera odpady bezpośrednio z domu i w związku z tym 
poszerzamy wachlarz usług w zakresie odbioru odpadów. Nie trzeba ich wywozić na 
gminny punkt zbiórki odpadów można taką usługę zamówić u nas, w mieście 
i wtedy kontener zostanie podstawiony taki 1100 litrów, jak i również zabrany przez 
Ekoregion. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 16,  przeciw-0,  wstrzymało się-6. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 39).  Uchwała Nr V/42/24 została podjęta.(zał. nr 40) 
 
 
Ad.17 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Aleksander Wójtowicz przedstawił projekt 
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uchwały zmieniająca Uchwałę Nr LXXVII/762/24 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 
18 kwietnia 2024 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach na 2024 rok ( zał. Nr 41). 
Uzasadnienie-Rada Miejska w Pabianicach Uchwałą Nr LXXVII/762/24 Rady Miejskiej w 
Pabianicach z dnia18 kwietnia 2024 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach na 2024 rok, zatwierdziła roczny plan 
kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. W związku z końcem kadencji plan obejmował 
jedynie obligatoryjne kontrole wynikające z ustawy o finansach publicznych (absolutorium, 
sprawozdanie finansowe). Komisja Rewizyjna obecnej kadencji, na swoim posiedzeniu w 
dniu 19 czerwca 2024 r., przyjęła wniosek o wprowadzenie w II półroczu rocznego planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach na 2024 rok dwóch kontroli w 
brzmieniu określonym w załączniku Nr 1 do uchwały. 
Zgodnie z § 16 ust. 1 Regulaminu Rady Miejskiej w Pabianicach stanowiącego Załącznik 
Nr 3 do Statutu Miasta Pabianic, Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrole na podstawie 
rocznego planu kontroli, zatwierdzonego przez Radę. W związku z powyższym 
przedstawiam projekt niniejszej uchwały. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 42).  Uchwała Nr V/43/24 została podjęta.( zał. nr 43 
) 
Ad.18 
Sekretarz Paweł Rózga przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 
wnoszenia obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych z autopoprawką par.12 pkt. 2 
dopisać adres zamieszkania zgodny z rejestrem ( zał. Nr 44). 
Uzasadnienie- W związku z podjęciem przez Radę Miejską w Pabianicach uchwały 
regulującej precyzyjnie kwestie związane wnoszeniem obywatelskich inicjatyw 
uchwałodawczych, niezbędne jest wprowadzenie zmian w Statucie Miasta, który 
dotychczas zawierał przepisy odnoszące się do tych kwestii. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Gabriel Grzejszczak - przedstawił pozytywną 
opinię komisji. 
 
Radny Włodzimierz Stanek- czym ta forma  może różnić się od petycji? 
 
Radca Aleksander Tokarz- właściwie niczym praktyka pokaże. 
 
Radny Gracjan Majewski- zasadniczo petycja może być z akceptacją komisji lub nie, a z 
kolei jeżeli mieszkańcy zbiorą tą wymaganą liczbę podpisów pod projektem uchwały, 
ta uchwała musi trafić pod obrady rady miejskiej. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 45).  Uchwała Nr V/44/24 została podjęta.(zał. nr 46) 
 
Ad.19 
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę Nr LXII/761/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 16 listopada 2018 r. w 
sprawie uchwalenia Statutu Miasta Pabianic ( zał. Nr 47). 
Uzasadnienie- W związku z podjęciem przez Radę Miejską w Pabianicach uchwały 
regulującej precyzyjnie kwestie związane wnoszeniem obywatelskich inicjatyw 
uchwałodawczych, niezbędne jest wprowadzenie zmian w Statucie Miasta, który 
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dotychczas zawierał przepisy odnoszące się do tych kwestii. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Gabriel Grzejszczak - przedstawił pozytywną 
opinię komisji. 
 
Radny Piotr Różycki – jaka jest geneza, że musimy zmieniać statut. 
 
Sekretarz Paweł Rózga- te uchwała jest konsekwencją poprzedniej. 
 
Radny Piotr Różycki –różnica jest taka, że wyniknęło to poniekąd tutaj z sytuacji takiej, 
gdzie pewne osoby ze środowisk społecznych zauważyło ten problem. Zostaliśmy o tym 
problemie powiadomieni zdaje się wypowiadał się wtedy też pan mec. Tokarz, że wszystko 
jest dobrze, a chodziło o to, żeby po prostu statut mieliśmy niedostosowany do tego, żeby 
mieszkańcy mogli zgłaszać inicjatywy uchwałodawcze. 
Tak, to nie wyglądało, to w ten sposób? 
 
Sekretarz Paweł Rózga- poprzednio obowiązującym statucie również mieszkańcy mogli 
wnosić. 
 
Głosowanie jawne imienne -za podjęciem uchwały 22,  przeciw-0,  wstrzymało się-0. 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 48).  Uchwała Nr V/45/24 została podjęta.(zał. nr 49) 
 
Ad.20  
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak przedstawiła informacje i komunikaty. 
 
Radny Marcin Krebs- na jakim etapie są prace dotyczące budżetu obywatelskiego. 
 
Radny Gracjan Majewski- komisja zebrała się 3 krotnie, wyznaczyliśmy termin końcowy, 
Pan też będzie miał możliwość pracy nad uchwałą. 
 
Radny Piotr Różycki – -rozumie Panie Radny, że zespół powstał, 
ale pytanie brzmiało czy pracuje, bo to chyba o to chodziło . 
 
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak – będzie to na komisjach. 
 
Ad.21  
Przewodnicząca Rady Iwona Marczak  o godz.14.20  zamknęła V sesję Rady Miejskiej w 
Pabianicach. 
 
  Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach  
 ul. Zamkowa 16.    
 
Protokółowała :                                                                 Przewodniczyła: 
 
 
Monika Ludziejewska                                                      Iwona Marczak 
 


